



**REFERAT
BESTYRELSESMØDE**

Torsdag d. 13. februar 2025, kl. 1900

Kasernen, Lokale 3.45

Deltagere: Lars Møller Andersen
Anders Otto Nielsen
Orla Jessen
Viggo Petersen
John Larsen
Preben Jensen
Per Berthing
Else Dupont
Hans Erik Jensen, ref.

1A: Fugl og fisk

Else er i dialog med en vandrefalke-ekspert, som mener, at vores kasse ikke sidder optimalt. Vi er enige, men omstændighederne gør, at den kun kan sidde, hvor den gør.

1B: Referent for mødet aftales. Sandsynligvis Hans Erik.

Hans Erik blev valgt.

1C: Evaluering af generalforsamlingen. Hvad fungerede og hvad kan vi gøre bedre næste gang.

Generalforsamlingen forløb godt og glat, men vi vil ønske et større fremmøde (der var 30). Hvordan kan vi få et bedre fremmøde næste år? Vi skal reservere auditoriet. Skal vi supplere med et interessant foredrag?

1D: Bestyrelsens konstituering efter generalforsamlingen

Bestyrelsen konstituerede sig med:

- Formand Lars Møller Andersen
- Næstformand: Viggo Petersen
- Kasserer: Preben B. Jensen

1E: Kalenderymnastik. Fastsættelse af årets bestyrelsesmøder.

Lars udmelder nogle forslag til datoer efter mødet.



Efter mødet har vi vedtaget følgende mødedatoer:

- *Tirsdag d. 8. april*
- *Torsdag d. 19. juni*
- *Tirsdag d. 12. august*
- *Torsdag d. 9. oktober*
- *Tirsdag d. 9. december*

1F: Har vi en suppleant-rækkefølge? Hvem træder ind ved et bestyrelsesmedlems forfald?

1. Suppleant Hans Erik Jensen
2. Suppleant Anders Otto Nielsen

1G: Bestyrelsens mål og hensigter for OAS-året 2025.

Vi skal være mere PR-orienteret. F.eks. i forhold til drone og 60 års jubilæum.

Vi skal bruge Ugeavisen mere aktivt.

Vi skal skrive til Jydske, hvis vi ser "årets første...."

Lars skriver en artikel til Panurus om, at vi vil være mere synlige. Fast punkt på dagsordenen de næste møder ("den gode historie").

2: Økonomiudvalg:

2A: Orientering om foreningens aktuelle økonomi og medlemstal. Budget 2025.

Preben udleverede udkast til budget, som blev drøftet og tilpasset. Det er intentionen, at midlerne skal håndteres indenfor de enkelte udvalg. De enkelte udvalg skal indlevere forslag til budget på næste bestyrelsesmøde.

Der er pt. 209 betalende medlemmer og 26 familiemedlemskaber.

2B: Hvor langt er vi med indkøb fra Norlys-ønskelisten. Billeder, Højttaler og mikrofon, o.s.v.

Norlys-listen blev drøftet. Midlerne er næsten brugt og vi kan snart foretage slutfregning.



Per skal bruge foto og råtekst om Norlys-midlerne til hjemmesiden. Vi skal også bruge det til Panurus og Facebook.

3C: Beslutning: Kontingentopkrævning-system.

Preben forklarede kort om systemet Unioo, der kan anvendes til bestyrelsesarbejde, opkrævninger, arrangementer og mødehåndtering.

Preben hæftede sig ved, at der ikke er de store etableringsudgifter ved kontingentopkrævningssystemet. Medlemmerne skal bruge et hævekort til at betale med og det koster et gebyr for det enkelte medlem. Der er også et gebyr for foreningen.

Vi skal ikke skifte bank for at bruge systemet.

Vi skal undersøge nogle sikkerhedsmæssige aspekter.

Vi besluttede at sætte processen i gang og evaluere i slutningen af året. Vi regner med at igangsætte det med virkning fra opkrævningen 2026. Vi vil holde medlemmerne informeret om den videre proces.

3D: Kontingent-påmindelses-mail

Vi udsender en kontingent-påmindelsesmail nu efter generalforsamlingen.

3E: Vi har 5 medlemmer med ukendte mailadresser. Hvordan løser vi det?

Der er 6 medlemmer med ukendte mail-adresser. Flere medlemmer har også skiftet fysisk adresse og telefon. Vi sender et fysisk brev med frankeret svarkuvert til de pågældende og ser, hvad det bringer.

3: Daglig ledelse:

3A: Orientering om påbegyndte forhandlinger med Naturstyrelsen og Sønderborg kommune om støtte til udskiftning og vedligehold af skalleslugerkasser.

Skalleslugerkasserne blev etableret tilbage i 2007, da skalleslugeren blev tildelt Sønderborg Kommunes som ansvarsart.

Der er behov for udskiftning og reparation af kasserne og vi arbejder på en plan herfor.

3B: Kulturnatten 2025. Generalforsamling og fordeling af standpladser. Orientering.

Kulturnatten afholder generalforsamling 26/2-2025 kl. 19.30 på Kløvermarksskolen, hvor man skal vælge sin lokalitet. Lars deltager.

3C: Vedtægtsudvalget. Fastlæggelse af procedure frem mod generalforsamlingen 2026.



Udvalget vil have et udkast klar til bestyrelsesmødet d. 10. juni, hvor bestyrelsen træffer beslutning om den videre proces. Vi lægger vægt på medlemsinvolvering.

3D: Jubilæumsudvalget. Brainstorm. Gode ideer til jubilæumsdagen. Budget.

Vi lægger os fast på lørdag d. 27. september 2025 med grill i gården kl. 11 – 14.

Udvalget arbejder videre med ideer.

4: Foreningslokalegruppe. Orientering.

Der er plads til forbedring i forhold til brug af kaffemaskine og rengøring.

Der har været 1347 personer gennem lokalet til forskellige arrangementer.

Der afholdes 2 arrangementer om ørne.

Udvalget overvejer om det kan give mening at have færre åbningsdage og håbe, at flere medlemmer møder frem. Udvalget vil gøre mere reklame for faciliteterne i lokalet (biblioteket).

5: Redaktionsgruppe. Orientering.

Der er et nyt Panurus på vej.

6: Projekt og praksis-gruppe. Orientering. Lærkefalk-projektet. Skalleslugerprojekt.

Udvalget har holdt møde og drøftet skalleslugerkasserne.

Der er artikler på vej til Panurus om digesvaleprojektet og lærkefalkprojektet.

Vores grej er generelt ok, men det vil være ønskværdigt med et bedre kamera til kontrol af skalleslugerkasserne.

7: Fondsgruppen. Orientering.

Ansøgning om drone er afsendt til Norlys.



8: Turudvalg. Orientering.

Vi har et godt samarbejde med Naturvejledere og deltager i flere af deres arrangementer.

Vi har mange deltagere på vores ture. Udvalget opfordres til at tænke på en ekstra turleder (2 hold) ved nogle ture.

9: EVT.

Lars deltager i borgermøde om Als-Fyn forbindelsen d. 19/2-25. Forbindelsen får næppe de store miljømæssige konsekvenser indenfor vores område.